

Peluang pekerjaan di Sabah sentiasa wujud

Oleh **CLARICE USOP**

kilalis_87@yahoo.com.my

UB 16.07.2012 A5

KOTA KINABALU: Peluang pekerjaan di Sabah sentiasa wujud selagi memiliki sijil dan diploma dalam kemahiran atau ijazah daripada universiti tempatan.

Pembantu Menteri Kementerian Sumber dan Kemajuan Teknologi Maklumat, Datuk Jainab Ahmad Ayib, berkata demikian ketika memasmikan majlis penutupan Program Selangkah ke Menara Gading, di sini.

Menurutnya, para pelajar sekurang-kurangnya memiliki kemahiran dalam bidang-bidang tertentu bagi mengisi kekosongan pekerjaan di negeri ini. Sekiranya tidak, ruang itu akan direbut oleh warga asing.

"Kita di Sabah mempunyai banyak institusi pendidikan, antaranya UMS dan UiTM... apa yang penting pelajar harus lulus dalam pelajaran dan memenuhi

syarat-syarat untuk masuk ke universiti," katanya kepada 276 pelajar dari sekolah menengah dari sembilan buah sekolah di seluruh negeri.

Menurutnya di UMS saja, kuota yang diperuntukkan bagi pelajar tempatan adalah 60 peratus, dan selebihnya 40 peratus akan diberikan kepada pelajar luar dari Sabah bagi menyeimbangkan daya saing.

Ketika ditemui dalam sidang media, Jainab berkata, UMS merupakan sebuah universiti yang menggembungkan segala kekuatan Sabah yang mana menjurus kepada kemampuan negeri ini.

"Ini termasuklah Institut Penyelidikan Marin Borneo dan Sekolah Pertanian Lestari," katanya dan menambah, memiliki ijazah saja tidak mencukupi kerana persekitaraan pekerjaan pada masa dahulu dan sekarang adalah berbeza.

Selain itu, kemahiran

penguasaan beberapa bahasa seperti Inggeris, Cina, Arab, dan India, terutamanya dalam bidang pelancongan adalah penting agar memudahkan komunikasi dan boleh menjadi penterjemah.

"Bahasa Melayu hanya dituturkan di bahagian Asia Tenggara seperti Indonesia, tapi bahasa Cina dan Inggeris dituturkan di seluruh dunia," katanya dan lantaran itu, UMS juga mempunyai Pusat Perantaraan Ilmu dan Bahasa (PPIB).

Tambahnya, walaupun di universiti terdapat ramai pelajar perempuan, itu tidaklah membimbangkan kerana ramai juga pelajar lelaki yang sebenarnya menyambung pelajaran mereka



JAINAB memasmikan majlis penutupan program berkenaan.

dalam bidang kemahiran.

Oleh itu, menurutnya ibu bapa harus mengubah mentaliti mereka agar terus menyokong anak-anak mereka dalam apa juga bidang yang diceburi, baik kemahiran atau akademik.

Program itu dianjurkan oleh Jabatan Akademik dan Kerjaya, Majlis Perwakilan Pelajar sesi 2010/2011, dengan kerjasama Bahagian Kaunseling dan Bimbingan Kerjaya, UMS.